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Farvel til cykler og goddag til frisør Morgenhår 

Henning Jørgensen er i 

dag 75 år gammel. Derfor 

skal han også på pension, 

hvis han vil nå det inden 

det er for sent. Henning 

åbnede sit cykel 

værksted/cykel butik i 

1993. Før han åbnede 

noget i Tjørring, havde 

han også været 

professionel cykelrytter. 

Han har endda vundet 

nogle cykelløb bl.a. I 

Danmark, Italien og 

Norge.  

I 1983 stoppede han som professionel cykelrytter. Efter alt hans ræs på 

cykel, begyndte han i grosistbranchen. Her var han med til at udvikle 

cykler. Han har vundet point trøjen i Norge, samt diverse cykelløb syd for 

Kongeåen.  Han har også vundet Danmarks mesterskabet for hold 5 

gange.   

Nu når cykelforretningen lukker åbner der en ny cykel shop lige omkring 

varehuset ABC i Tjørring. Henning har solgt mange cykler. Han solgte 

engang en cykel til 125.000 kroner.  Den dyreste reparation var på 10- 

12000 kr. Når Henning lukker sin butik, er der jo flere der står uden job. 

Henning har ansat en pige i sin butik som en cykelsmed. Hun har vist sig 

at være meget dygtig. Hun kan nemlig nogle tricks med en computer og 

hun laver cykler, der er til reparation ganske hurtigt.  
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1/11 havde Henning åbent hus for kunder og samarbejdspartnere. Han 

servede pølser, øl og vand. Det var hyggeligt. Han holder helt den. 9/11. 

Efter den sidste cykel har ”rullet” igennem cykelværkstedet har Henning 

givet ”stafetten” videre til en ny frisør der kalder sin frisørsalon for 

Morgenhår. Så spurgte vi Henning J om, han skulle klippes der?  Hvor til 

Henning svarede, at han lige har fundet en kæreste/ veninde, der er 

uddannet frisør.  

 

 

 

 

 

 

 

 

Jeg vil ønske alle en god jul og godt nytår. 

vi ses til nytårskur den 2. januar 2025. 
 

Jeg takker jer for jeres bidrag til blækklatten, det er på grund af 
jer det kan lade sig gøre at lave den. 

 

Formand af brugerrådet 

Med venlig hilsen 

Claus B. S. Madsen 
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Efterårssalg 

Fra morgenen af blev der serveret rundstykker, imens boderne blev stillet 

op. Rundstykkerne blev sat til salg og dem der havde en bod, de fik et. 

Der var mange boder i år. Der var en som solgte sko. Denne gang kom 

Reporto ikke. Det gjorde Skoringen derimod. Han var rigtig god til at 

henvende sig. Reporto kunne ikke på den dag det var planlagt. De håber 

på at kunne komme med igen næste gang. Handiwear kom heller ikke 

denne gang. De havde oplevet at ikke sælge så meget som de ønskede. 

Tøjeksperten kom som vanligt. Det virkede til at han fik solgt en masse. 

Her på redaktionen købte vi trøjer. En af dem skal selvfølgelig have FCM 

printet på ryggen. 

Der var også tøj til damerne. Tupperware kiggede også forbi. Denne gang 

havde hun hjemme hæklet julepynt med. Der var meget snak om den 

konfekt hun havde hæklet. Vores egen Claus B.S. havde også stillet en 

bod op. Han havde alt indenfor Aloe 

Vera på disken, så alle kunne få bløde 

hænder inden de gik hjem. Hjernesagen 

og DHF kom også. De havde en 

blodtryksmåler med. Det var sjovt. Alle 

der havde lyst kunne få tjekket 

blodtrykket og deres puls. Vi havde vist 

alle sammen et pænt og godt blodtryk. 

Salon Sanne var der også. Hun havde 

travlt! Der var mange som fik håret 

klippet og købte noget shampoo med 

hjem.  
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Aktivitetscentret havde også nogle boder. Der blev solgt smør, både 

krydder, salt- og hvidløgssmør. Marmelade var der også… til dem der 

nåede det. Det blev nemlig udsolgt ret hurtigt. Vi forsøgte at gentage 

succesen med sæbe igen i år. Det gik ikke. Der blev solgt noget, men slet 

ikke ligesom sidste gang. Folk fortalte at de stadigvæk havde det, der blev 

købt sidst. Som noget nyt solgte Krea gruppen julepynt. Der er gudskelov 

meget endnu, så vi får også selv pyntet op.  

Til middag kunne man købe pølse, 

brød og vand til 30 kr. Dem havde 

Egon og Helle Yde grillet til den store 

guldmedalje. Skjelmose var savnet, 

det var dog mere opvasken vi kunne 

have brugt ham i. Der var også 

æblekage og kaffe til dessert for 20 

kr. Den havde naturgruppen lavet. 

Den var rigtig god. Birthe købte den 

sidste der var. Vi andre hørte kun om 

det.  
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Besøg i trykkeriet 

Denne gang da vi skulle have trykt avisen fik vi lov til at se trykkeriet 

indefra. De havde egentlig travlt og slet ikke tid til at vise os rundt. Men vi 

måtte da gerne give os selv en rundvisning. 

Fabrikken var stor og var i fuld gang med at printe små kataloger med 

drinks opskrifter. Det var meget denne type tryk de lavede i deres opstart 

i 1987. Men i dag er det kun lille del af det de kan producere i dag. De har 

udvidet produktionen meget 

siden dengang. En af de nye 

maskiner der er kommet til, 

kan man se på billedet. 

Selvom han ikke havde tid, 

ville produktionens 

medarbejderen gerne vise os 

hvordan han kunne trykke 

reklamer på 3 meter lange 

papir. Han var rigtig flink til 

at vise og fortælle om 

processen. 

 

Inde i baglokalet havde de 

et showroom med alt det 

de laver som ikke bare at 

tryk på papir. Der var f.eks.  

skilte og bannere. Mange 

af de gaveæsker folk får til 

jul, er også lavet hos 

Reklametryk.  

Egentlig kan de trykke på 

hvad som helst, med en af 

deres nyere maskiner. Så 
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længe emnet ikke bliver for 

tykt.  Der var også blevet 

eksperimenteret med møbler i 

pap. Ved siden af kan du se en 

træt pædagog, hvile sig i en 

stol af pap, efter han har været 

med på virksomhedsbesøg. 

Inde i showroomet var der 

også et sofabord, som lignede 

et par briller lavet i pap. Alt i 

alt en spændende tur på 

trykkeriet. Og selvom de sagde 

at de ikke havde tid, så fandt 

de lidt alligevel. Vi siger tak for 

at måtte forstyrre jer.
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Bytoftens Montage 

Med jævne mellemrum bliver der hentet en murerbalje usorterede skruer 

hos herningholms Erhvervsskole. Skruerne har sidder i de studerede 

projekter og er så blevet skruet ud igen og lagt i murerbaljen. Her hjælper 

vi så med at få dem sorteret, så de kan genbruges. Det sparer skolen flere 

tusinde kroner hver gang. 

Tommy, Karsten og Flemming i fuld 

gang med at sortere skruer for 

Herningsholms Erhvervsskoles 

tømrer afdeling. Tanja kigger som 

sædvanligt bare på at der bliver 

arbejdet. 

 

 

Når skruerne er sorteret, bliver de pakket i 

papkasser og læsset på bilen. 

Skruerne bliver aflever tilbage til skolen 

sorteret og så får vi endnu en balje. Klar til 

næste omgang. 
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Praktisk Arbejde i køkkenet 

Med den overskrift skulle man tro at fryseren skulle afrimes og der skulle 

gøres rent. Denne gang trak dem fra praktisk arbejde i forklæderne i 

stedet for arbejdsbukserne.  

Der skulle nemlig syltes og bages i lange 

baner. Der blev lavet syltetøj, syltede 

rødbeder og til sidst små æble tærter. 

 

Det var heldigt at forklæderne blev fundet 

frem, ellers skulle Lisbeth hjem og skrubbe 

fingrene rene. Rødbederne blev solgt til 

vores efterårssalg. 

 

 

Helle er i køkkenet. Der gør hun det rigtig 

godt. Det blev til en masse marmelade som vi 

også solgte til efterårssalg. 

 

 

 

Til sidst blev der lavet 

små æble tærter. 

Tommy og Karsten 

hjalp med kagerne. 

Dem solgte vi ikke, de 

blev delt ud og spist 

med stor glæde. 
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Bytoften går konkurs 

Lad jer ikke skræmme af overskriften. Vi er ikke ved at gå konkurs. Vi fik 

dog besøg af bandet ”Konkurs”. De 3 herrer kom på besøg D.20/11. De 

kom tidligt om morgenen. Der var vi nogle stykker der tog i mod. 

Deriblandt Leif, som endte med at deltage i lydprøven. Mens bandet 

gjorde klar, fik vi en kop kaffe så vi havde energien til at danse. Da bandet 

gik på, tog det ikke længe før dansegulvet blev fyldt. Billederne taler for 

sig selv. 

 

Efter første halvdel blev der serveret æbleskiver. Der blev spist intet 

mindre end 300 stk. Nogen må have spist så de var ved at revne        
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Bandet gav endnu en halvleg efter maden, 

som var lige så god som den første. De var 

rigtig gode til at komme os ved. De jokede 

meget med os og var nede mellem 

publikum og spille. Flemming måtte have 

høreværnet af på et tidspunkt, da han 

skulle se og høre bassen på tæt hold. 

 

 

 

Festlighederne kan vi takke Svend og 

Ketty Duholms almennyttige fond for. Det 

var nemlig det andet arrangement vi har 

kunnet afholde for de penge 

mediegruppen og brugerrådet har søgt. 

Tak til dem og tak til alle jer der kom og 

deltog i festlighederne. 
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Jann Guldhammer og Louise 

“syng julen ind” med Jann Guldhammer, i år havde han tage Louise med. 

Der var højt humør og der blev sunget og spillet med på sangene. 

 

 

 

 

 

 

Flemming, Arnaluak og Helle var oppe 

og spille sammen med Jann og Louise. 

De spillede bl.a. noget andet en 

julemusik. 
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Brugerrådesmøde mandag den 11. 

november kl. 10:00-11:30 i køkken. 

Brugerrådsmøde mandag den 11. 

november kl. 13:00 – 14:20.  

Referat. 

Dagsorden: Bilag:  

 1. Referat fra den 12. september. 

 

 Beslutning: 

Gennemgang af referatet: 

Der arbejdes på en fælles 

fisketur til Snejbjerg. Der 

arbejdes også på, at der 

kommer en ud for at 

fortælle om jagt. 

 2. Nyt til og fra ledelsen. 

 

 Linne har intet nyt. Ingen 

spørgsmål til Linne. 

 

   3. Økonomi orientering fra Claus. 

 

 50.414,51 kr. står på 

Brugerrådets konto. 

 

 4. Nyt til og fra brugere. 

Her er lidt punkter: 

- Kan Brugerrådet arrangere et side run i foråret?  (Vibeke)  

- Kan Brugerrådet give indgangsbillet til Haunstrup dyrepark 

hvis der er interesse eller en bowling tur? 

- Kan der arrangeres en fællesmotionsdag? 

 

Informere om pergola (Ulla). 

 

 Krop og sjæl gruppen vil 

arrangere et motionsløb 

fredagen før efterårsferien. 

Der kommer i foråret også 

”Det særlige OL”- et 

arrangement, som også er 

for alle. 

Hvis der arrangeres et 

”siderun”, kan det være 

Bytoften kan blive en del af 

det. Vi ser om der kommer 

noget. 

Brugerrådet tænker det er 

et nej til billetter til 

Haunstrup Dyrepark og 

bowling tur, da det skal 

være noget, der foregår 

her på Bytoften, men man 

er altid velkommen til at 

søge Brugerrådet om 

penge til en tur.   
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Pergola: Er indkøbt og 

sættes op til foråret. Der 

vises billeder af den.  

 

 5. a. Hvad syntes I (Borgerne) om Aktiviteterne i AC? 

b. Hvad syntes I (Borgeren) om den nye struktur i AC? 

 

 De er for fastlagte, større 

mulighed for fleksibilitet. 

Ønsker mulighed for en 

aktivitet formiddag og en 

anden eftermiddag. 

Der er for mange i 

grupperne, giver dårlig 

mulighed for at tage ud af 

huset.  

Det er svært at have en 

længere proces i gang i 

grupperne over flere 

gange, når personalet 

skifter på grund af 

weekend arbejde.  

 

   6. Evaluering musikfestival fra d. 24. september. 

 

 Det var godt, var en god 

fest. Godt med en ny menu 

til frokost. Også godt i 

fremtiden med en anden 

menu. Dejligt med en ”let” 

menu. Det var godt, men 

var for lavt musik i 

frokostpausen (Heine). 

Mange syntes også, det var 

dejligt med Heines musik 

og lydniveau. Det var godt, 

syntes mange. Var et godt 

program. Var en skam, der 

ikke kom nogen fra de 

andre institutioner, som var 

inviteret. De var ellers 

inviteret i god tid. Alle 

synes det var en god dag. 

 

   7. Evaluering af efterårssalg 2024. 

 

 Til forårssalg og 

efterårssalg mener jeg det 

vil være en fordel, at der er 

åben ind i det gamle 

cafeteria, (fordi ellers 

danner det prop så man 

ikke kan komme forbi 
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hinanden). Så der er 

mulighed for at sætte sig 

med sin mad derinde. 

Hilsen Inge-Lise 

 

Jeg synes der manglede 

priser i Bytoftens madbod. 

De havde stået på 

skærmen men jeg 

manglede dem i boden. 

Så synes jeg det er 

ærgerligt at vi ikke har 

overskuddet til at give 

udstillerne en spisebillet 

(ikke mig selv incl.). De 

bruger en formiddag på at 

komme ud og jeg hørte fra 

flere de undrede sig. Ikke 

pga. prisen men princippet.  

Jeg synes pladsen var 

træng. Cafébordene tog en 

del af pladsen og det giver 

mindre plads til udstillerne.   

Til slut så synes jeg det 

måske er en time for 

længe. Der var meget få 

mennesker der efter 12.30. 

Kl. 13 var mere passende. 

Jeg ved godt der blev sagt 

man kunne pakke sammen 

før tid, men det synes jeg 

er et forkert signal at 

sende. Hilsen Claus. 

 

En god dag. En god handel. 

Brug for mere plads, så der 

blev åbent i cafeen.”  

Skoringen ” vil gerne, at vi 

kan komme til” Skoringen” i 

Ikast en aften. Er i stedet 

opfordret til at lave en 

aften herude i Cafeen i 

samarbejde med en borger. 
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Dametøjs forretningen vil 

også forsøge at lave en 

aften i Cafeen med 

dametøj, der er lavet aftale 

med en borger om det. Så 

det arbejdes der på.  

Der var et stort skilt med 

priser på maden.  

Dem der solgte skulle have 

haft gratis mad. Linne 

svarer, at de jo ikke betaler 

for deres bod og ikke 

betaler procenter af deres 

salg, derfor ingen gratis 

mad. 

Var rigtig godt. 

For lidt plads til at komme 

rundt, og udstillerne havde 

for lidt plads. Svar: De 

havde den plads, de havde 

bedt om.  

Evt. lidt kortere tid, gerne 

lukke ned kl. 13: Svar: Alle 

udstillere syntes, det var 

passende med tiden til kl. 

14. En Borger syntes det 

var for lang tid: Svar. Planen 

var, at borgere skulle være 

med til at sælge. Mange 

syntes, det var passende 

tid. Vi skal også tænke på, 

at der skal være noget tid, 

når udstillerne bruger lang 

tid på det, både på at sætte 

frem og rydde op. 

Var svært for dem i kørestol 

at få målt deres BT i det 

apparat, der var med.  

Vi kunne godt bruge en 

massør, vi undersøger 

mulighederne. 

Var godt med garn salg. 

 

   8. KonKurs de kommer og spiller d. 20. november 10.00-14.00. 

i Gildesalen. 

   

 Nyhedsgruppen står for 

det. 

Er for midler fra Ketty og 

Svend Duholms 
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almennyttige fond. Der er 

gratis æbleskiver til alle 

efter ”KonKurs” har spillet 

1 time derefter spiller 

”KonKurs” igen 1 time. 

 

   9. Jann Guldhammer kommer og ”spiller jul ind” mandag d. 

25. november kl. 10.00-11.30. i Gildesalen - arrangement 

for alle!!! Arrangement v. brugerrådet. 

 

 Info. om den 25.11.24 hvor 

Jan Guldhammer kommer 

og spiller julen ind i 

gildesalen kl. 10-11.30. 

Desværre kolliderer det 

med at der er julepyntedag 

i afd. 2 samme dag. Det er 

ærgerligt! 

Der tages kontakt til Linne 

og Karin ang. det. 

  

 10. Julegudstjeneste – Fredag d. 20. december I Baunekirken kl. 

10.30. 

   

 info om julegudstjeneste 

for alle på Bytoften. De der 

har dag følges fra AC, andre 

må selv sørge for at komme 

derover, hvis man har brug 

for hjælp, ellers kommer 

man bare i AC og følges 

med dem fra AC. 

 11. Nytårskur torsdag 2. januar 2025. 

Den tage nyhedsgruppe sig af igen. 

 

 Nyhedsgruppen arrangerer 

den. 

 12. Generalforsamling mandag d. 27. januar 2025. 

På valg er Claus B. S. M., Henning L. og Daniel S. L. 

 

 Generalforsamling den 27. 

januar. Senere om det i det 

nye år.  

 13, Blomsterhilsenen og gaver. 

 

 Ingen blomsterhilsner og 

gaver.  

 14, Næste møde? Generalforsamling mandag d. 27. januar kl. 

10.00 – 11.30. 

Brugerrådesmøde mandag d. 27. januar kl. 13.00-14.20. 

 

 Næste møde den 27. 

januar 2025. 

 15, Evt.  Den 15.11.24 kommer 

Søren og spiller trommer 
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 om formiddagen kl. 10-

11.30 i AC´s køkken. Alle er 

velkommen. 

Bytoften kan ikke gå ind i 

det med oplæsning af ex. 

Engelsk, da det er et 

personligt hjælpemiddel.  

Der er kommet 4328 kr. ind 

til AC ved salg til 

efterårssalget. 

Et ønske om linedans i AC. 

Lotte arrangerer en 

dansedag.  

Et ønske om en 

pårørendedag i AC. Der er 

ved at bliver arrangeret en 

pårørendedag i AC til næste 

år. 

Der er et ønske om en tur 

til Østerskovgård inden jul. 

Man må foreslå det i den 

gruppe, man er i. Der er 

ønske om en fællestur til 

Østerskovgård, en tur for 

alle. Det bliver for sent at 

arrangere fællestur i år. Vi 

tager det med til næste år. 

Helle kommer med en gave 

til alle i AC – en 

selskabsquiz om jul og 

nytår. Tak for det Helle        

Brugerrådet er ved at 

arrangere et foredrag 

med Kenneth K. Et 

foredrag om erhvervet 

hjerneskade. Leif og 

Daniel og Helle vil gerne 

sørge for, at få aftalen i 

hus. Ulla er 

sparringspartner.  

 

Referent: Charlotte H. 
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Ekstraordinært brugerrådesmøde 

Mandag den 25. november kl. 12.45 - 13.00 

Referat 

Tilstede: Daniel, Helle, Dan, Claus og Ulla S. 

Dagsorden: Bilag:  

1.  Vi har fået en ansøgningen på 

3.222,15 kr. til et foredrag 

 Hermed tilbuddet omkring foredraget vedr. Anden 

Verdenskrig og bunkerne i Houvig.  

Du kan drøfte dette med brugerrådet og melde 

tilbage til undertegnede. 

Hvis det er noget der har interesse - så vil John og 

jeg gerne stå for bookingen af arrangementet - 

Men  

som sagt har John A.H. nogle fysiske udfordringer i 

tiden, og vi vil gerne vente til foråret. 

God aften. 

 

Med venlig hilsen 

Bente Qvistgaard. 

 

Der var flertal for at bevillige penge til foredraget 

til næste år omkring marts måned. Efter mødet 

snakker Claus med Bente om, hvor lang tid 

foredraget varer. Foredraget varer 1-2 timer. 

Bente siger, at hun formoder, at prisen (3222,15 

kr.) er passende. 

2. Evt. 

 

  

Referent: Claus B. S. M. 
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Jule tip en 13’er 

Hvornår blev Jesus født? 23/12 24/12 25/12 

Hvor blev Jesus født? Magasin du 
nord 

Betlehem Brugsen i 
Ørnhøj 

Hvad hed julekalenderen i 
1967? 

Kender du 
decembervej 

Magnus 
Tagmus 

Ingrid og 
lillebror 

Hvad er nelliker? Tørret korn Tørret 
blomsterfrø 

Tørret 
kogler  

Hvad kalder man en lille 
flaske snaps? 

Ælling Due Kylling 

Hvad er Tinkas rigtige navn Josephine Maria Emma 

Hvad er Lasse, fra Tinkas 
jul, også kendt fra? 

Forræder Vild med 
dans 

Date mig 
nøgen 

Hvem driller Chip og Chap i 
Disneys juleshow? 

Anders and Onkel Joakim Pluto 

Hvor lang tid skal man gå 

for at forbrænde 1 
julebryg? 

1 Time 1 time og 20 

minutter 

1 time og 40 

minutter 

Hvor fejrer Dronning 
Magrethe Nytår? 

Amalienborg Kronborg Rosenborg 

Hvilket årti brugte 
Danskerne dankortet for 
første gang i julehandlen? 

1960’erne 1970’erne 1980’erne 

Hvad spiser danskerne 
oftest juleaften? 

And Flæskesteg Gås 

Hvornår begyndte man at 
danse om juletræet? 

1847/48 1912/13 1766/67 

 


